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YVA-selostusvaihe

YLEISÖTILAISUUS

Keskiviikkona 15.3.2023 klo 17.00, Poselli, Rauma

MUISTIO JA ESITTELYDIOJEN  KOOSTE (KONSULTTI)



YVA-SELOSTUS YLEISÖTILAISUUS

Klo 17:00 Hankkeen esittelyt

Klo 18:15 Kysymykset ja
yhteenveto
Keskustelua
karttojen äärellä
Esittelymallin katselua

Klo 18.55      Tilaisuus päättyy
(viimeistään)

Tilaisuuden avaus ja YVA-menettely
Yhteysviranomainen
Asta Asikainen ELY-keskus (ympäristö
ja luonnonvarat)

Hankkeesta vastaavan puheenvuoro
Timo Bäcklund
ELY-keskus (liikenne ja infrastruktuuri)

YVA-selostuksen sisältö
Vaihtoehtojen esittely
Vaikutusarviointien tulokset

Taina Klinga, Sitowise
Sari Kirvesniemi Ramboll

Tervetuloa! Kahvia tarjolla

Esittelyt nauhoitetaan ja julkaistaan verkkosivuilla (katsottavissa
2 viikkoa julkaisusta linkitetty https://vayla.fi/vt-8-rauma-
eurajoki sekä http://www.ymparisto.fi/vt8RaumaEurajokiYVA. ) 2
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Tilaisuuden tarkoituksena välittää tietoa parhaillaan nähtävillä

oleva YVA-selostuksesta ja hankkeesta. YVA-selostuksen

virallisen nähtävilläolon aikaan palaute kannattaa toimittaa

mielipiteiden muodossa yhteysviranomaiselle kuulutuksen

mukaisesti. Kuitenkin lopussa oli varattu aikaa keskustelulle

karttojen ja suunnittelumateriaalin äärellä. Yleisöä oli paikalla

40-50 ihmistä.

Esittelyjen sisältö

Tilaisuuden  avasi puheenjohtaja Asta Asikainen.

Puheenvuorossaan Asikainen kertoi YVA-menettelystä

tarkoituksesta yhteysviranomaisen tehtävän näkökulmasta ja

antoi ohjeita mielipiteiden antamiseen YVA-selostuksen

nähtävilläoloaikana (ks. erilliset diat). Tällä hetkellä on tärkeää

ottaa kantaa siihen, miten hankkeessa pitäisi edetä ja onko

YVA-selostuksessa tuotu esille olennaiset asian päätöksenteon

pohjaksi.

Hankkeesta vastaava ja konsultit esittelevät tarkemmin

hanketta (katso nämä diat).  Antti Kärjen puheenvuorossa

käsiteltiin hankkeen taustaa ja vaihetta. Klinga teki

esityksessään läpileikkauksen YVA-selostuksen sisältöön ja

vaikutusarvion tuloksiin. Sari Kirvesniemi esitteli

pääsuunnittelijan roolissa YVA-menettelyssä tarkastellut

vaihtoehdot.

Nostoja keskustelusta

Esittelyt kestivät noin tunnin verran, jonka jälkeen yleisön

kysymyksiä, jalkauduttiin karttojen ääreen ja katsottiin

esittelyvideot.

Keskustelu oli melko vilkasta. Kuten edellisissä tilaisuuksissa,

hanke vaikutti edelleen aiheuttavan toisaalta huolta ja toisaalta

valtatien parantamisen tarve tunnistettiin. Osallistujia kiinnosti

vaihtoehtojen tekniset ratkaisut, niin liittymät kuin

rinnakkaistiet sekä nelikaistaistamisen tilantarve

lunastuksineen, ja erityisesti vaihtoehdon 3 uusi valtatielinjaus.

Asukkaisiin kohdistuvista suurimpia haittoja on asuintalojen

purkaminen. Rinnakkaisteiden ja katuverkon läpiajoliikenne

askarrutti edelleen osallistujia, vaikka esittelyssä tuotiin esille,

että ei-toivottua ajoa voidaan hillitä esim. hidastein.

Toiveita toimenpiteille on erityisesti meluhaitan ja sekä

liikenteen turvallisuus- ja sujuvuusongelmien vuoksi.  Lisäksi

esiin kysymyksiä liikenteellisten tavoitteiden toteutumisesta eri

vaihtoehdoissa. Osallistujia kiinnosti hankkeen toteutus ja

rahoitus.  Vaikutti sille, että kiitosta saa sai esitetty l

meluntorjunta. Myönteisiä kommentteja kuultiin vaihtoehtoon

VE 3 sisältyvästä Olkiluodontien uudelleen linjauksesta.

TILAISUUDEN KUVAUS JA
MUISTIO
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Aika ja paikka Keskiviikko 15.3.2023 klo 17.00, Poselli, Rauma
Puheenjohtaja: Asta Asikainen, Varsinais-Suomen ELY-keskus, Ympäristö ja luonnonvarat
Hankkeesta vastaava: Antti Kärki, Varsinais-Suomen ELY-keskus, Liikenne ja infrastruktuuri (Timo Bäcklundin

sijaisena tilaisuudessa)

Konsulttiryhmä: Sari Kirvesniemi, Ramboll
Rauno Tuominen ja Taina Klinga, Sitowise



Ketä on paikalla?

Kunnat

Rauno Tuominen
Projektipäällikkö

Taina Klinga
YVA-vastuu

Sari Kirvesniemi
Pääsuunnittelija

YVA-konsultti

Antti Kärki

Hankkeesta vastaava
Varsinais-Suomen ELY-keskus
Liikenne ja infrastruktuuri

Asta Asikainen

Varsinais-Suomen ELY-keskus
Ympäristö ja luonnonvarat

Yhteysviranomainen
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Hanke: Valtatien 8 välillä Rauma-
Eurajoki, YVA JA YLEISSUUNNITELMA

Mitä tehdään?
• Yleissuunnitteluprosessi, johon kuluu YVA-menettely sekä

liikennejärjestelmä- ja maantielain mukainen yleissuunnitelma.
• Tarkoituksena on kehittää valtatietä sekä parantaa liikkumisen turvallisuutta

ja sujuvuutta Rauman seudulla
• Hankkeen lähtökohdat on määritelty Turku-Pori -yhteysvälin

kehittämisselvityksessä (2019). Keskeinen tavoite on suunnitella ja rakentaa
nelikaistainen, keskikaiteellinen valtatie Rauman ja Eurajoen välille. Ratkaisu
tarkentuu YVA- ja yleissuunnitelmatyön edetessä.

Miksi tehdään?
• Valtatie 8 kuuluu Suomen päätieverkkoon ja on osa Euroopan laajuista

liikenneverkkoa (TEN-T). Valtatie 8 on palvelutasoluokan I pääväylä
(tienpitäjän on turvattava pitkämatkaisen liikenteen hyvä ja tasainen
matkanopeus).

• Liikenne on vilkasta ja tapahtuu runsaasti onnettomuuksia.
• Valtatiellä kulkee paljon kuljetuksia ja paikallista liikennettä, jolla on

yhteyspuutteita rinnakkaistiestön osalta.
• Valtatie 8 Turun ja Porin välillä on elinkeinoelämälle merkittävä väylä Länsi-

Suomessa ja tärkeä työmatkaliikenteen yhteys.
• Yhteyden parantaminen sisältyy maakunnan tavoitteisiin Satakunnan

maakuntakaavan mukaisesti.

Suunnitteluosuus alkaa
valtateiden 8 ja 12 liittymästä
ja päättyy Eurajoen ohitustie -

hankkeen alkuun.
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Tutustu YVA-selostukseen

Taina Klinga, Sitowise
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Arviointiselostus (YVA-selostus)

• YVA-selostus  on kokoaa vaikutusten arvioinnin tiedot ja
tulokset yksien kansien sisälle. Valtatiehankkeeseen liittyy
paljon lähtötietoa, punnittavia asioita ja eri näkökulmia.

• A3-kokoinen raportti, jossa tekstisisältöä on noin 170 sivua
ja liitteet vielä päälle.

• Raportin lukemista helpottavat lukuisat kartat, taulukot,
kaaviot ja  yhteenvedot.  Värilaatikot opastavat osaltaan
sisältöön.

• Vaikka tavoitteena on ollut lukijaystävällisyys, vastausten
löytäminen vaatinee paneutumista raportin sisältöön.
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